
زنگ اول مهر؛ شاد یا غمگین!
معایب شبکه آموزش مجازی دغدغه معلمان و دانش آموزان است؛ ادامه از صفحه یک

اپلیکیشــن شــاد در حقیقت بزرگ ترین اپلیکیشن 
تعاملی کشور است که توسط تیم فنی همراه اول برای 
وزارت آموزش و پرورش پیاده سازی شده و ۷۰ درصد 
دانش آموزان مجبور بودند از ســامانه شــاد استفاده 
کنند، ســامانه ای که ایرادات زیادی داشت و با شروع 
ســال تحصیلی باز هم معلمان و دانش آموزان نگران 
هستند که مشکلات این اپلیکیشن و عدم دسترسی 
در آن به آموزش صحیح را باز هم تجربه خواهند کرد 
یا نه؟ سال گذشته به نوعی بین دانش آموزان مدارس 
دولتی و مدارس غیرانتفاعی فاصله ای در آموزش وجود 
داشت چرا که دولتی ها به اجبار مشکلات شبکه شاد 
را داشتند و مجبور بودند تنها از آن استفاده کنند ولی 
غیرانتفاعی ها از اپلیکیشن اسکایروم استفاده کرده و به 

راحتی آموزش از راه دور را دریافت می کردند.
بیش از ۶۰ درصد دانش آموزان، مهر را با 

شاد آغاز می کنند
علیرضا کاظمی سرپرست آموزش و پرورش نیز با بیان 
اینکه امسال هم سال تحصیلی را با شاد آغاز می کنیم، 
گفت: ممکن اســت مدارس کم جمعیت در مناطق 
دوردستی که تحت پوشش فضای مجازی نیستند یا 
به بعضی از امکانات دسترسی ندارند، حضوری باشد، 
اما بیش از ۶۰ درصد دانش آموزان، مهر را با شاد آغاز 

می کنند.

3 میلیون دانش آموز اینترنت ندارند
ســیدجواد حســینی معاون وزیر آموزش و 
پرورش اســت. وی در خصوص معایب ســامانه شاد 
اذعان داشت: با راه اندازی شبکه شاد اولین مشکلی که 
در بین دانش آموزان در سطح کشور رصدکردیم این 

بودکه جمعیتی بالغ بر سه میلیون نفر دانش آموز یعنی 
حدود 39 درصد به اینترنت متصل نیستند یا تجهیزات 

کافی ندارند. 
حل مشکل دانش آموزان با پلتفرم جدید 

شاد
اخوان بهابادی مدیرعامل همراه اول اما نویدهای خوبی 
برای آغاز سال تحصیلی داد و اشاره ای به نسخه جدید 
پلتفرم شــاد که همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید 
در اختیار دانش آمــوزان و معلمان قرار می گیرد، کرد 
و گفت: طبیعتاً چون توســعه این پلتفرم کاری نو و 
بدون سابقه قبلی در کشور بود، ابتدای امر با نواقصی 
همراه بود که تکمیل شد و در نسخه جدید برای سال 
تحصیلی پیش رو، پیش بینی می کنیم این نرم افزار با 
کیفیتی بسیار خوب پاسخگوی نیازهای دانش آموزان 
و معلمان باشد. وی همچنین خبر از احتمال مشارکت 
شرکت ها و بخش خصوصی فعال در حوزه آموزش و 
پرورش در این پلتفرم داد و اذعان کرد: می توان گفت 
یکی از اتفاقات خوب شکل خواهد گرفت؛ به این صورت 
که این شــرکت ها می توانند خدمات خود را براساس 
سیاســت هایی که توســط وزارت آموزش و پرورش 
وضع می شود روی بستر شاد به عنوان پلتفرم مادر قرار 
دهند که در نهایت تحول جدی در حوزه خدمات شاد 
را به ارمغان خواهد آورد. وی همچنین در آستانه سال 
تحصیلی جدید مژده »رایگان« بودن اینترنت همراه 
اول برای کاربران »شاد« را داد و اظهار کرد: همچنین 
سیم کارت های لازم برای دانش آموزان تدارک دیده 
شده تا در صورت نیاز و نظر والدین با محدودیت های 

تعیین شده توسط والدین، در اختیار آنان قرار گیرد.

 معاون امور زنان و خانواده
 رئیس جمهوری پاسخ داد:

 از»گواهینامه موتورسیکلت«
 تا »ورود به ورزشگاه ها«

معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری 
در نخستین نشست خبری با تاکید بر اینکه 
نقش خبرنگارهــا در نشــان دادن حقایق و 
زدودن غبارهــا و حرکت جامعه به ســمت 
عدالت بسیار حائز اهمیت است، اظهار داشت: 
شاهد اشاعه شایعاتی در فضای مجازی علیه 
مســئولان به خصوص معاونت امــور زنان و 
خانواده هستیم که در این خصوص از تمامی 
اصحاب رسانه می خواهیم تا به شایعات بدون 
مستند در فضای مجازی توجهی نکنند و از 
شایعه پراکن، سندی مبنی بر صحت گفته ها 

طلب کنند.
به گزارش ایسنا، انسیه خزعلی درباره کودک 
همسری با تاکید بر لزوم در نظر گرفتن بلوغ 
فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی و... در ازدواج، 
اظهار کرد: با هر نوع ظلمی که به زنان شــود 
و طبیعتــاً ازدواج قبل بلوغ کــه این ظلم را 
مضاعف کند موافق نیســتیم. کارگروهایی 
برای حل آن باید تشکیل شود. چه این ارتباط 
در قالب ازدواج و چه ارتباط هایی که قانونی 
نشده باشند در مرحله اول نیاز به کار فرهنگی 
دارد. یعنی حتی اگــر قانون بگذارد و نتوانیم 
فرهنگ سازی داشته باشــیم، باز کودکانی 
مورد معامله و اجحاف قــرار می گیرند. لا زم 
اســت برنامه ریزی در این راســتا از دو بعد 

فرهنگی و قانونی داشته باشیم.
 چرایی صدور گواهینامه موتور 
بــرای زنــان و ورود آن ها به 

ورزشگاه ها
خزعلی در بخش دیگر سخنان خود در پاسخ 
به ســوالی درباره چرایی مســکوت ماندن 
مطالباتی نظیر گواهینامه موتور یا ورود زنان 
به ورزشگاه ها، گفت: حتماً باید کارگروهایی 
تشــکیل و کار را تخصصی پیش ببریم و اگر 
تصمیمی گرفته شــد، گــزارش دهیم. وی 
همچنین با اشــاره به اخبار حذف غربالگری 
مادران بــاردار ادامه داد: بایــد کارگروه های 
تخصصی تشــکیل و در صورت جمع بندی 
اعلام کنیم. دوست داریم از جلساتی به صورت 
تریبون باز برای اظهار همه نظرات اســتفاده 
کنیم و به صورت تخصصی هم کارگروه هایی 
را برای کودک همســری و غربالگری و بحث 

حضانت می گذاریم.
جمعیت اختصاص به بانوان ندارد 

و بحث استراتژیک کشور است
معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری 
در بخــش دیگر ســخنان خــود با اشــاره 
به سیاســت های جمعیتی و لــزوم افزایش 
جمعیت، تاکید کــرد: جمعیت اختصاص به 
بانوان ندارد و بحث استراتژیک کشور است و 
در سال های متمادی شعار مجامع بین المللی 
این بوده که جمعیت یعنی قدرت و اگر بتوانی 
جمعیت را حفظ و جمعیت جوان داشته باشی 
قدرتمندی؛ بنابراین بحث جمعیت مرتبط با 
کشــور و خانواده و مرد و زن است و باید این 
مسئله به عنوان یک حرکت استراتژیک و با 
نگاه دوراندیشــانه برای کشور در نظر گرفته 
شود و تســهیل ازدواج هم برای مردان و هم 
برای زنان است. وی با بیان اینکه اگر در سنی 
ازدواج انجام نشود ممکن است به تجرد قطعی 
برسد، تاکید کرد: باید امکان ازدواج در سن 

باروری انجام شود.
 پیگیری برای بیمه شــدن تمام 

زنان سرپرست خانوار
معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری 
با بیان اینکه توانمندســازی زنان سرپرست 
خانوار یکی از بحث های مهم معاونت امور زنان 
و خانواده اســت که می تواند از اولویت های 
نخســت معاونت قرار گیرد، گفت: به تعبیر 
مقام معظم رهبری ایــن زنان عائله حکومت  
هســتند و حکومت در برابر آن ها مســئول 
اســت و دغدغه آن ها دغدغه ما محســوب 
می شود. دلمان می خواهد و دنبالش هستیم 
که بتوانیم تمــام زنان سرپرســت خانوار را 
 بیمــه کنیــم و امیــد دارم ایــن کار انجام

 گیرد. 
وی تصریح کرد: یکی از اولویت هایمان بیمه 
زنان سرپرست خانوار به خصوص آنهایی که 
نیازمندند هست و سپس کارآفرینی و ایجاد 
اشتغال مناسب به خصوص برای آن دسته از 

زنانی است که فرزند دارند.
 تغییر نوع نــگاه جامعه به زنان 

سرپرست خانوار
 یکی از مســائلی که زنان سرپرســت خانوار 
مطرح می کردند نوع نگاه جامعه به آنهاست 
یا »امنیت« در برخی مجامــع و اجتماعات 
برایشــان آنگونه که باید نیســت و باید این 
فرهنگ ســازی را داشــته باشــیم که خانم 
سرپرســت خانوار مجبور نباشد طور دیگری 
خود را نشان دهد تا بتواند در اجتماع حاضر 
شــود. خزعلی درباره لایحه »حفظ کرامت و 
حمایت از زنان در برابر خشــونت« نیز گفت: 
باید تشکر کرد از قوه قضائیه که به سرعت این 
لایحه را تصویب و به دولت فرستاد و متاسفانه 
در دولت مدت طولانی باقی ماند تا به مجلس 
ارسال شد. از مجلس طالبیم که این را زودتر 
رســیدگی کند. ما حتمــاً از تجربیات قبلی 
اســتفاده می کنیم و دلمان می خواهد وارد 

کارهای عملیاتی شویم.
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۴۲ هزار دانشجو تحت حمایت  
کمیته امداد

میزان: رئیس کمیته امداد با بیان اینکه حدود 
۴۲ هزار دانشجو  در سراسر کشور تحت حمایت 
کمیته امداد هستند، اظهار کرد: در حال حاضر 
به دلیل فرایندهــای اداری، امــکان پرداخت 
کمک هزینه شهریه به دانشجویان دانشگاه آزاد 
وجود ندارد که در حال پیگیری موضوع از طریق 
دیوان محاسبات هستیم. سیدمرتضی بختیاری 
با بزرگداشت فرا رسیدن هفته دفاع مقدس و ایام 
اربعین حسینی )ع( و تقدیر از دیوان محاسبات و 
صندوق های رفاه دانشجویان در راستای اجرای 
بند )ج( تبصــره 9 قانون بودجــه ۱۴۰۰ و ارائه 
تسهیلات به دانشــجویان تحت حمایت امداد 
گفت: در همین راستا تاکنون ۱۶ هزار کمک هزینه 
مازاد شهریه به دانشجویان جامعه هدف امداد ارائه 

شده است.

رواج »طلاق صوری« به دلیل 
مشکلات اقتصادی

آنا: یک جامعه شــناس با بیان اینکه مشکلات 
اقتصادی مردم را به فکر »طلاق صوری« می اندازد، 
گفت: متأسفانه برخی از زوجین بدون توجه به 
عواقب »طلاق صوری« و صرفاً برای رسیدن به 
اهداف کوتاه مدت خود دست به این کار می زنند. 
علیرضا شــریفی یزدی درخصوص دلایلی که 
افراد را به سمت طلاق صوری می کشاند، گفت: 
متأسفانه چند سالی اســت که در کشور بعد از 
بــروز موضوعاتی نظیر ازدواج صــوری و ازدواج 
سفید، شاهد رواج موضوعی با عنوان طلاق صوری 
هستیم. به طوری که افراد با توافقی که با هم دارند 
به دلیل رسیدن به هدفی کوتاه مدت که غالباً بر 
پایه مسائل و مشکلات اقتصادی است از یکدیگر 
جدا شده و طلاق خود را در دفاتر ثبت می کنند. اما 
بعد از اینکه به هدف خود دست پیدا کردند، مجدد 
با یکدیگر به صورت رسمی ازدواج می کنند که این 
اقدام می تواند پیامدهای ناگواری هم برای زوجین 
و هم برای فرزندان داشته باشد. وی ادامه داد: وجود 
مشکلات اقتصادی و رفتارهای ضداجتماعی و 
ضدقانونی منجر به این شده تا افراد با خیال راحت 
به سمت طلاق صوری بروند. البته که این اقدام 
در کشور ما به سه دهه گذشته برمی گردد ولی 
درحال حاضر مجدد بر سر زبان ها افتاده است. از 
طرفی وجود برخی از قوانین نیز در این زمینه به 
عنوان نیروی محرکه عمل می کند و در واقع افراد 

را ترغیب می کند تا به سمت طلاق صوری بروند.

حذف وثیقه برای مشمولان 
شرکت در مراسم اربعین

ایلنا: رئیس ســازمان وظیفــه عمومی نیروی 
انتظامی از حذف سپردن وثیقه برای مشمولان 
متقاضی شرکت در مراسم معنوی اربعین حسینی 
خبر داد. ســردار تقی مهری در این باره گفت: با 
مساعدت سازمان وظیفه عمومی کلیه مشمولان 
غیر غایبی که تمایل به شرکت در مراسم معنوی 
اربعین حسینی )ع( دارند، می توانند بدون سپردن 
وثیقه، مجوز خروج از کشور را به صورت اینترنتی 

دریافت کنند. 
وی با تاکید بر اینکه فقط برای مشمولان غیر غایب 
مجوز خروج از کشور صادر می شود، گفت: با تدابیر 
پیش بینی شده کلیه دانش آموزان، دانشجویان 
و طلاب حوزه علمیه که قبلًا معافیت تحصیلی 
اخذ کرده اند و مشــمولان دارای برگ آماده به 
خدمت بدون غیبت، می توانند به صورت اینترنتی 
و از طریق درگاه خدمــات الکترونیک انتظامی 
www.epolic.ir برای دریافــت مجوز خروج از 
کشوراقدام کنند و در این حماسه بزرگ حسینی 

شرکت کنند.

پلمب ۹ قهوه خانه و سفره خانه 
متخلف در تهران

فارس: معاون نظــارت بر اماکن عمومی پلیس 
تهران بزرگ از پلمب 9 قهوه خانه و ســفره خانه 
متخلف، خبر داد. سرهنگ نادر مرادی گفت: در 
راستای طرح ارتقای امنیت عمومی و جلوگیری 
از بروز تخلفات صنفی وشیوع ویروس منحوس 
کرونا، روز گذشــته تیم هایی از مامــوران اداره 
نظارت بر اماکن عمومی پایتخت به همراه تمام 
پایگاه های ده گانه پلیس امنیت عمومی، کنترل و 
نظارت بر صنوف را با جدیت و با به کارگیری تمام 
توان و اســتعداد موجود در دستور کار خود قرار 
دادند. وی افزود: در ساماندهی اصناف و برخورد با 
ناهنجاری ها، بیست و هفتم شهریور ماه از تعدادی 
سفره خانه های سنتی و قهوه خانه های سطح شهر 

تهران بازدید صورت گرفت.

کوتاه از جامعه

مرگ ومیر پرستاران پس از واکسیناسیون کرونا صفر شدمشاهده »دمانس« در ۱۰ درصد سالمندان ایرانی
ایرنا: رئیس اداره سلامت سالمندان وزارت بهداشت مهم ترین عوامل خطر زوال عقل را تشریح کرد و گفت: بیش از ۵۵ میلیون انسان 
در جهان با زوال عقل زندگی می کنند. محسن شتی گفت: اگرچه دمانس )زوال عقل( عمدتاً افراد مسن را تحت تأثیر قرار می دهد، اما 
نتیجه اجتناب ناپذیر افزایش سن نیست. در حال حاضر بیش از ۵۵ میلیون نفر در سراسر جهان با زوال عقل زندگی می کنند و سالانه 
نزدیک به ۱۰ میلیون مورد جدید گزارش می شود که ۶۰ درصد آن ها در کشورهای با درآمد کم تا متوسط زندگی می کنند. وی افزود: 
در ایران برآورد می شود حدود ۸.۵ تا ۱۰ درصد جمعیت سالمندان مبتلا به دمانس باشند. این اپیدمیولوژیست بیان کرد: شایع ترین نوع 
دمانس )زوال عقل(، آلزایمر نام دارد. دمانس یک سندرم است که در آن افت عملکرد شناختی ورای آن چیزی است که از عواقب معمول 

سالمندی بیولوژیک انتظار می رود.

 ایرنا: رئیس کل سازمان نظام پرستاری اعلام کرد: بعد از واکسیناسیون کرونا برای پرستاران تاکنون حتی یک مورد فوت ناشی از کرونا 
در پرستارانی که هر دو دوز واکسن را تزریق کرده اند، نداشته ایم و مرگ ومیر پرستاران بر اثر این بیماری در کشور به صفر رسیده است. 
محمد میرزابیگی افزود: یکی از اقدامات مهمی که بعد از شیوع کرونا با پیگیری سازمان نظام پرستاری انجام شد، واکسیناسیون پرستاران 
بود. پرستاران و مدافعان سلامت نخستین گروهی بودند که واکسن کرونا تزریق کردند. وی ادامه داد: در فاصله کمتر از یک ماه از ورود 
واکسن کرونا به کشور تقریباً همه مدافعان سلامت واکسن زدند و خوشبختانه از روزی که هر دو دوز واکسن برای پرستاران تزریق شد تا 
امروز هیچ موردی از مرگ ومیر پرستارانی که واکسن زده اند به علت کرونا نداشته ایم. میرزابیگی افزود: مواردی از ابتلا به کرونا بعد از دوز 

دوم وجود داشته اما خفیف و در حد سرماخوردگی بوده است.

ایسنا: عضو کمیته علمی کشــوری مقابله با کووید 
۱9 با اشاره به دو واکسن سینوفارم و پاستور که برای 
تزریق به کودکان از سازمان غذا و داروی ایران مجوز 
دریافت کرده اند، گفت: کودکان عضو بسیار مهمی در 
جامعه بوده که هم در گسترش شیوع کرونا موثرند و 

هم خودشان به عنوان یکی از هدف های این بیماری 
هستند. به ویژه در دوره جدید، با توجه به واریانت های 
موجود مانند دلتا می بینیم که کودکان بســیار تحت 
تأثیر قرار گرفته و به بیماری مبتلا شده اند. به گونه ای 
که دیگر این طور نیســت که بگوییم فقط بزرگسالان 

به کرونا مبتلا می شوند. علیرضا ناجی گفت: در ایران 
دو واکســن وجود دارد که می توانیم آن هــا را برای 
کودکان استفاده کنیم؛ یکی واکسن سینوفارم است 
که چند روز پیــش اطلاعات مربوط به اثربخشــی و 
ایمن بودن این واکســن در مجله لنست چاپ شد و 
نشــان داد که برای کودکان بی ضرر است و اثربخشی 
بســیار خوبی دارد. همان طور که گفتم کشور چین و 
امارات مجوز مصرف سینوفارم را برای سن سه تا ۱۷ 

سال به صورت اضطراری صادر کردند. وی ادامه داد: 
واکسن دیگر واکسن سوبرانا یا پاستوکووک است که 
محصول مشترک ایران و کوباست. اطلاعات مربوط به 
مطالعه بالینی که خود کوبا انجام داده، نشان داده که 
این واکسن هم برای کودکان مؤثر و بی ضرر است. البته 
در این مورد چاپ مقاله علمی نداریم، اما گزارشات شان 
نشــان از این موضوع دارد و آن ها هم مجوز مصرف را 

برای گروه سنی دو تا ۱۷ سال صادر کرده اند.

عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کووید ۱۹ عنوان کرد:

میزان اثربخشی سینوفارم و پاستور برای کودکان


